Morning Supplications J531 25 249

"We have entered upon the morning and the dominion belongs to Allah, all the praise is for Allah, there is nothing worthy of worship except for Allah, He is alone having no partner, to Him belongs the dominion and to Him belongs the praise and He is Able to do all things. My Lord, I ask you for the good that is in this day and the good that will come after it, and I seek refuge in You from the evil in this day and the evil that will come after it. My Lord I seek refuge in You from laziness and the hardships of old age. I seek refuge in You from the punishment of the Hellfire and the punishment in the grave."

Recite once in the morning [Narrated by Muslim (2723)]

، اللهم بِك أَصْبَحْنَا ، وَبِكَ أَمْسَيْنَا وَبِكَ أَمْسَيْنَا وَبِكَ أَمْسَيْنَا وَبِكَ نَحْيَا ، وَبِكَ أَمْسَيْنَا وَبِكَ نَحْيَا ، وَبِكَ نَمُوتُ وَإِلَيْكَ النَّشُورِ

"'O Allaah, by You we enter the morning and by You we enter the evening, by You we live and by You we die,

Recite once in the morning

[Narrated by Abu Dawood (5068), Tirmidhi (3391).

Authenticated by al-Albani in Sahih Adab ul-Mufrad (911)]

، اللَّهُمَّ أَنْتَ رَبِّي لِّا إِلَهَ إِلَّا أَنْتَ ، خَلَقْتَنِي وَأَنَا عَبْدُكَ ، وَأَنَا عَلَى عَهْدِكَ وَوَعْدِكَ مَا اسْتَطَعْتُ أَعُوذُ بِكَ مِنْ شَرِّ مَا صَنَعْتُ ، أَبُوءُ لَكَ بِنِعْمَتِك عَلَيِّ ، وَأَبُوءُ لَكَ بِذَنْبِي فَاغْفِر لِي فَإِنَّهُ لَا يَغْفِرُ الذُّنُوبَ إِلَّا أَنْتِ

"O Allah, You are my Lord, there is none worthy of worship but You. You created me and I am Your slave. I am upon Your covenant and Your promise to the best of my ability. I seek Your Protection from the evil that I have done. I acknowledge Your blessings upon me, and I acknowledge my sins. So forgive me, for no one forgive sins but You."

Recite once in the morning
[Narrated by Bukhari (6306) and others]

سُبْحَانَ اللّهِ وَبِحَمْدِهِ ، عَدَدَ خَلْقِهِ ، وَرِضَا نَفْسِهِ وَبِحَمْدِهِ ، عَدَدَ خَلْقِهِ ، وَرِضَا نَفْسِهِ وَرِنَة عَرْشِه ، ومِداد كَلِماته ،

Perfection and all Praise belongs to Allah, as many times as the number of His creatures, in accordance with His Good Pleasure, equal to the weight of His Throne and equal to the ink that may be used in recording the words (for His Praise)]."

Read 3x in the morning.
[Narrated by Muslim (2726)]

يَا حَيُّ يَا قَيُّومُ ، بِرَحْمَتِكَ أَسْتَغِيثُ ، أَصْلِحْ لِي شَأْنِي كُلُّهُ وَلَا تَكِلْنِي إِلَى نَفْسِي طَرْفَةَ عَيْنٍ ، وَلَا تَكِلْنِي إِلَى نَفْسِي طَرْفَةَ عَيْنٍ ،

"O Ever living One, O Self-Existing One, I seek assistance through Your Mercy, rectify all of my affairs for me, and do not leave me in charge of my soul for even the blinking of an eye."

Read once in the morning

[Narrated by Nasaa'i in al-Kubra (6/147).

Classified as Hasan by al-Albani in as-Saheehah (227)]

بِسْمِ اللهِ الَّذِي لَا يَضُرُّ مَعَ اسْمِهِ شَيْءٌ وَهُوَ السَّمِهِ شَيْءٌ فَي الْأَرْضِ وَلَا فِي السِّمَاءِ ، وَهُوَ السِّمِيعُ الْعَلِيمُ

"In the Name of Allah, Who with His Name nothing can cause harm neither in the earth nor in the heavens, and He is the All-Hearing, the All-Knowing."

Read 3x in the morning

[Narrated by Abu Dawood (5088), Tirmidhi (3388). Classified as Sahih by al-Albani in Sahih Abi Dawood]

رَضِيْتُ بِاللّهِ رَبّاً وَبِالْإِسْلاَمِ دِیْنا وَمِیْتُ بِاللّهِ رَبّاً وَبِالْإِسْلاَمِ دِیْنا وَمِحْمّدٍ صَلّی اللّهُ عَلَیْهِ وَسَلّمَ نَبِیّاً وَمِحْمّدٍ صَلّی اللّهُ عَلَیْهِ وَسَلّمَ نَبِیّاً

"I am pleased with Allah as my Lord, with Islam as my religion and with Muhammad as my Prophet."

Read once in the morning

[Narrated by Tabarani in al-Kabeer (20/355/838). Authenticated by al-Albani in Silsilat us-Saheehah (2686)]

، أَصْبَحْنَا عَلَى فِطْرَةِ الْإِسْلَامِ ، وَعَلَى كَلِمَةِ الْإِخْلَاصِ ، وَعَلَى دِينِ نَبِيِّنَا ثُحَمَّدٍ صَلَى اللهُ عَلِيهِ وَسَلَّمَ وَعَلَى مِلَّةِ أَبِينَا إِبْرَاهِيمَ ، حَنِيفًا مُسْلِماً وَمَا كَانَ مِنَ الْمُشْرِكِينَ

"We have entered a new day upon the natural religion of Islam, the word of sincere devotion, the religion of our Prophet Muhammad (ﷺ), and the faith of our father Ibrahim. He was upright (in worshiping Allah) and a Muslim. He was not of those who worship others besides Allah."

Read once in the morning

[Narrated by Ahmad (15363).

Authenticated by al-Albani in Sahih al-Jaami' (4674)]

حَسْبِيَ اللَّهُ لَآ إِلَّهَ إِلَّا هُوَ ، عَلَيْهِ تَوَكَّلْتُ وَهُوَ رَبُّ الْعَرْشِ الْعَظِيم

"Allah is sufficient for me. There is none worthy of worship, but Him. I have placed my trust in Him and He is the Lord of the Majestic Throne."

اللَّهُمُّ مَا أَصْبَحَ بِي مِنْ نِعْمَةٍ أَوْ بِأَحَدٍ مِنْ خَلْقِكَ فَمِنْك اللَّهُمُّ مَا أَصْبَحَ بِي مِنْ نِعْمَةٍ أَوْ بِأَحَدٍ مِنْ خَلْقِكَ فَمِنْك . وَحُدَك لَا شَرِيك لَك، فَلَك الْحُمْدُ وَلَك الشُّكْرُ .

O Allah, what blessing I or any of Your creation have risen upon, is from You alone, without partner, so for You is all praise and unto You all thanks.

، اللهُ مَّ عَافِني فِي بَدَني ، اللهُ مَّ عَافِني فِي سَمْعي اللهُ مَّ عَافِني فِي سَمْعي اللهُ مَّ عَافِني في بَصَري ، لا إله إلا أَنْتَ اللهُ مَّ عَافِني فِي بَصَري ، لا إله إلا أَنْتَ

"O Allah, make me healthy in my body. O Allah preserve for me my hearing. O Allah preserve for me my sight. There is none truly worthy of worship but You.

Read 3x in the morning.

[Abu Dawood (5090).

Classed as Hasan by al-Albani in Sahih Abi Dawood].

، اللهُ مِّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنَ الْكُفر، وَالفَقْر وَأَعُوذُ بِكَ مِنْ عَذابِ القَبْر، لا إلهَ إلاّ أَنْتَ

O Allah I seek refuge in You from disbelief and poverty and I seek refuge in You from the punishment of the grave. There is none truly worthy of worship but You."

Read 3x in the morning.

[Abu Dawood (5090).

Classed as Hasan by al-Albani in Sahih Abi Dawood].

O Allah, verily I have reached the morning and call on You, the bearers of Your throne, Your angles, and all of Your creation to witness that You are Allah, none has the right to be worshipped except You, alone, without partner and that Muhammad is Your Servant and Messenger.

Read 4x in the morning.
Abu Dawud 4:317

،اللَّهُمَّ عَالِمَ الْغَيْبِ وَالشِّهَادَةِ فَاطِرَ السِّماوَاتِ وَالْأَرْضِ ،رَبِّ كُلِّ شَيْءٍ وَمَلِيكَهُ، أَشْهَدُ أَنْ لَا إِلَهَ إِلَّا أَنْتَ ،أَعُوذُ بِكَ مِنْ شَرِّ نَفْسِي، وَمِنْ شَرِّ الشِّيْطَانِ وَشِرْكِهِ . وَأَنْ أَقْتَرِفَ عَلَى نَفْسِي سُوءاً أَوْ أَجُرِّهُ إِلَى مُسْلِمٍ . وَأَنْ أَقْتَرِفَ عَلَى نَفْسِي سُوءاً أَوْ أَجُرِّهُ إِلَى مُسْلِمٍ

"O Allah, Originator of the heavens and the earth, Knower of the unseen and evident, Lord of everything and its Possessor, I bear witness that there is none worthy of worship but You. I seek refuge in You (O Allah) from the evil of my soul and from the evil of the devil and his helpers/shirk/plots. I seek refuge in You (O Allah) from bringing evil upon my soul and from harming any Muslim."

Read once in the morning

[Narrated by Abu Dawood (5067) and Tirmidhi (3529). Authenticated by al-Albani in Sahih Abi Dawood]

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ عِلْمًا نَافِعًا ، وَرِزْقًا طَيِّبًا ، وَعَمَلاً مُتَقَبِّلاً

"O Allah, I ask You for beneficial knowledge, goodly provision and acceptable deeds".

Read once in the morning

[Narrated by Ibn Majah (915).

Authenticated by al-Albani in Sahih ibn Majah]

اَللَّهُمِّ صَلِّ وَسَلِّم عَلَى سَيِّدِنَا مُحَمِّدٍ

"O Allah, we ask You for peace and blessings, on our Prophet Muhammad.

Read 10x in the morning

، لَا إِلَهَ إِلَّا اللهُ وَحْدَهُ لَا شَرِيكَ لَهُ ، لَهُ الْمُلْكُ وَلَهُ الْحَمْدُ وَهُوَ عَلَى كُلِّ شَيْءٍ قَدِيرٌ وَهُوَ عَلَى كُلِّ شَيْءٍ قَدِيرٌ

"None has the right to be worshipped but Allah alone, Who has no partner. His is the dominion and His is the praise and He is Able to do all things."

Read 10x in the morning

Narrated by Ahmad (8719),

authenticated by Albaani in Silsilat ul saheehah (no. 2563).

[2] Narrated by Bukhari (3293) and Muslim (2691)]

قُلْ هُوَ اللهُ أَحَدُ هِ اللهُ الصَّمَدُ هِ لَمْ يَلِدْ وَلَمْ يُولَدْ وَلَمْ يَكُن لَهُ كُفُوًا أَحَدُ

"Say: He is Allah, who is One. Allah, the Perfect Self-Sufficient Master. He neither begets nor was He begotten, nor is there to Him any equivalent."

Recite 3x in the morning.

[Narrated by Abu Dawood (5082), and Tirmidhi (3575). Classified as Hasan by al-Albani in Sahih Abi Dawood]

ه قُلْ أَعُوذُ بِرَبِ الْفَلَقِ هِ مِن شَرِّ مَا خَلَقَه وَمِن شَرِّ غَاسِقٍ إِذَا وَقَبَ وَمِن شَرِّ غَاسِقٍ إِذَا وَقَبَ وَمِن شَرِّ حَاسِدٍ إِذَا جَسَدَ وَمِن شَرِّ حَاسِدٍ إِذَا جَسَدَ

"Say: I seek refuge in the Lord of daybreak, from the evil of that which He created, from the evil of darkness when it settles, from the evil of the blowers in knots (those who practice magic), and from the evil of an envier when he envies." [al-Falaq 113:1-5]

Recite 3x in the morning.

[Narrated by Abu Dawood (5082), and Tirmidhi (3575). Classified as Hasan by al-Albani in Sahih Abi Dawood]

قُلْ أَعُوذُ بِرَبِ النّاسِ هِ مَلِكِ النّاسِ إِلَهِ النّاسِ من شَرِّ الْوَسُواسِ الْخُنّاسِ هِ الّذِي يُوسُوسُ فِي صُدُورِ النّاسِ مِن شَرِّ الْوَسُواسِ الْجُنّاسِ هِ الّذِي يُوسُوسُ فِي صُدُورِ النّاسِ مِنَ الْجِنّةِ وَ النّاسِ

"Say: I seek refuge in the Lord of mankind, the Sovereign of mankind, the God of mankind, from the evil of the retreating whisperer (a devil), who whispers evil into the breasts of mankind, from among the jinn and mankind." [an-Naas: 114:1-6]

Recite 3x in the morning.

[Narrated by Abu Dawood (5082), and Tirmidhi (3575). Classified as Hasan by al-Albani in Sahih Abi Dawood]

الله لا إِلَهَ إِلا هُوَ الْحَىُّ الْقَيُّومُ لا تَأْخُذُهُ سِنَةٌ وَلا نَوْم لَهُ مَا فِي السَّمَاوَاتِ وَمَا فِي الأَرْضِ مَنْ ذَا الَّذِي يَشْفَعُ عِنْدَهُ إِلا بِإِذْنِهُ لَهُ مَا فِي السَّمَاوَاتِ وَمَا فِي الأَرْضِ مَنْ ذَا الَّذِي يَشْفَعُ عِنْدَهُ إِلا بِإِذْنِهُ يَعْلَمُ مَا بَيْنَ أَيْدِيهِمْ وَمَا خَلْفَهُمْ وَلا يُحِيطُونَ بِشَيْءٍ مِنْ عِلْمِه يَعْلَمُ مَا بَيْنَ أَيْدِيهِمْ وَمَا خَلْفَهُمْ وَلا يُحِيطُونَ بِشَيْءٍ مِنْ عِلْمِه إِلا بِمَا شَاءَ وَسِعَ كُرْسِيّهُ السَّمَوَاتِ وَالأَرْضِ وَلا يَوُودُهُ حِفْظُهُمَا وَهُوَ الْعَلَى الْعَظِيمُ وَلا يَؤُودُهُ حِفْظُهُمَا وَهُوَ الْعَلَى الْعَظِيمُ

Allâh! None has the right to be worshipped but He, the Ever Living, the One Who sustains and protects all that exists. Neither slumber, nor sleep overtake Him. To Him belongs whatever is in the heavens and whatever is on earth. Who is he that can intercede with Him except with His Permission? He knows what happens to them (His creatures) in this world, and what will happen to them in the Hereafter. And they will never compass anything of His Knowledge except that which He wills. His Kursî extends over the heavens and the earth, and He feels no fatigue in guarding and preserving them. And He is the Most High, the Most Great. [al-Baqarah: 02:255]

*Recite this verse once in the morning.

(Morning = After Fajr Salaah until sunrise. Remember this)*

[Narrated by Nasaa'i in al-Kubra (9848) and authenticated by Albaani in Silsilat ul saheehah (no. 972). S